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摘要   本文用放化法测定~(252)Cf自发裂变产物35个质量链的绝对产额。研究了~(252)Cf自发裂变产物的质

量-产额分布曲线。其轻峰平均质量数为106.39±0.08;重峰为141.82±0.09;平均释放中子数v=3.79±0.12。轻、重峰

高度1/10处的宽度分别为26.7和26.8个质量单位,峰谷比≥370。实验结果与文献作了比较。 
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THE ABSOLUTE DETERMINATION OF THE SPONTANEOUS F
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Abstract  The mass distribution in the spontaneous fission of ~(252)Cf was investigated bythe ra
diochemical determination of the absolute fission yield for 35 mass chains.An integration of the ma
ss--yied curve gives a value of 199.4% which is in verygood agreement with the value of 200% in 
fission. The mean masses of the lightand heavy groups are located at 106.39 and 141.82 respecti
vely. The averageneutron number per fission (?) is 3.79±0.12. The peak--to valley ratio is ≥370.
The results obtained in this work is compared with those in literature.
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